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Plenumvergaderingen van  17 & 18 juni  2011 

 

 

De Raadgevende Interparlementaire Beneluxraad (afgekort het ―Beneluxparlement‖)  heeft op 

17 en 18 juni 2011 in Den Haag zijn zomerzitting gehouden onder het voorzitterschap van de 

heer Biskop. Het besprak bij die gelegenheid het 55
e
 gezamenlijk verslag van de regeringen 

inzake de totstandkoming en de werking van de Economische Unie tussen  de drie Staten 

alsook het 54
e
 gemeenschappelijk verslag van de regeringen  over de Benelux-samenwerking 

op het gebied van het buitenlands beleid. 

 

De Nederlandse minister van Buitenlandse Zaken, de heer Rosenthal, verheugde zich over de 

uitstekende samenwerking tussen de drie Beneluxlanden tijdens het Belgisch voorzitterschap 

van de Europese Unie verleden jaar.  De Benelux, die na China, Duitsland en de Verenigde 

Staten, de vierde markt op wereldniveau is, kan ook heel wat politieke invloed uitoefenen en 

dat is de reden waarom de ministers van de drie landen geregeld overleg plegen. De 

moeilijkheid is echter, aldus de heer Rosenthal, dat het niet altijd meevalt de bevolking ervan 

te overtuigen dat er een verband bestaat tussen de veiligheid bij ons en de veiligheid elders in 

de wereld. 

 

Baltische Assemblee en Noordse Raad 

De heer Rosenthal wees ook op de merites van de parlementaire diplomatie en loofde de 

goede betrekkingen tussen het Beneluxparlement, de Baltische Assemblee en de Noordse 

Raad. Afvaardigingen van die twee ―zusters‖ van het Beneluxparlement waren op 17 en 18 

juni in Den Haag aanwezig en hun voorzitters lichtten in hun toespraak hun antwoorden toe 

op de uitdagingen waarvoor Europa vandaag staat. Een afvaardiging van de Benelux heeft 

trouwens op 12 en 13 mei jongstleden deelgenomen aan de conferentie ―Internal and external 

security‖ te Tallinn (Estland). 

De heer Rosenthal kondigde nog aan dat ook de ministers van Buitenlandse Zaken van de 

Benelux vergaderingen met hun ambtgenoten van de Baltische landen, de noordse landen en 

de Visegrad-landen (Hongarije, Polen, Slowakije en de Tsjechische Republiek) overwegen. 

De heer Caluwé (België) betreurde dat Nederland het verdrag over de Westerschelde dat het 

met België heeft gesloten op de helling zet. De heer Rosenthal antwoordde dat hij de heer 

Bleker, de staatssecretaris die belast is met het dossier, daarover zal aanspreken. 
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Rijnland-Westfalen 

De heer van Bochove (Nederland), stelde het verslag voor over de samenwerking van de 

Benelux met Noordrijn-Westfalen. De commissie Grensoverschrijdende Samenwerking, 

waarvan hij de voorzitter is, heeft deze kwestie op 29 mei besproken. De heer Eigeman 

(Nederland) wees op het belang van informatie-uitwisseling, meer bepaald  met betrekking tot 

de politie of de kwaliteit van de lucht. 

De heer Oberweis (Luxemburg) verheugde zich over de uitstekende betrekkingen tussen 

Benelux en Noordrijn-Westfalen, maar was van mening dat ook de contacten met 

Nedersaksen, Rijnland-Palts, Picardië, Pas-de-Calais en zelfs met de Donau-landen moeten 

worden opgevoerd. De heer  Siquet (België) herinnerde eraan dat hij twee jaar geleden een 

analoge suggestie heeft gedaan en betreurde dat het tot heden bij goede voornemens is  

gebleven. De heer Alain de Muyser, adjunct-secretaris-generaal van de Benelux, antwoordde 

dat hij net terug is van Reims waar op 16 juni de algemene vergadering van de 

Grensoverschrijdende Operationele Missie (MOT) werd gehouden en dat op die vergadering 

tal van contacten met de buurregio’s zullen volgen. 

 

 

Spoorwegverbindingen 

De heer Negri (Luxemburg) stelde het verslag voor van een hoorzitting die op 4 april werd 

gehouden over de perspectieven met betrekking tot de verbetering van de 

spoorwegverbindingen tussen de drie Beneluxlanden, zowel het internationaal verkeer over 

lange afstand (Brussel-Luxemburg-Straatsburg-Zwitserland, enerzijds, en Brussel-

Amsterdam, anderzijds) als het grensoverschrijdend reizigersvervoer over korte afstand. De 

heer Defossé (België) beklemtoonde dat de spoorwegverbinding Brussel-luxemburg nog altijd 

even traag is als vijftig jaar geleden. De heer  Lebrun (België) verklaarde in dat verband dat 

de modernisering van die lijn gepaard moet gaan met een modernisering van het materiaal dat 

op die lijn wordt ingezet en dat die bestelling van niet meer dan vier treinen moeilijk ligt bij 

de NMBS. Een NMBS waarvan de schuld in 2012, aldus de heer Van den Bergh (België) kan 

oplopen tot 3 miljard euro! 

 

 

Energie 

Het Beneluxparlement nam eenparig een voorstel van aanbeveling over windenergie aan. De 

regeringen van de drie landen worden verzocht de wettelijke hinderpalen op de weg van de 

ontwikkeling van de koppelingen weg te werken, de bestaande infrastructuur voor het vervoer 

van groene energie aan te passen, de belangrijke rol van de elektrische centrales met 

pompaccumulatie te erkennen en de bevolking ertoe aan te zetten energie te besparen. De heer 

Oberweis  (Luxemburg) hield een vurig pleidooi voor het voorstel. 

De fiscale maatregelen op het gebied van energiebesparingen waren het voorwerp van een 

verslag van de heer Lebrun die de heer Draps (België) verving. Na de fiscale bepalingen die 

in België van kracht zijn te hebben bestudeerd, besprak de commissie wat er ter zake in de 

andere twee Beneluxlanden gebeurt. In het Groothertogdom Luxemburg wordt een daling van 

het verbruik met 9% dankzij een verbetering van de energieprestaties van de gebouwen in het 

vooruitzicht gesteld. In Nederland wordt vooral met accijnzen gewerkt. 
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Nucleair ongeval 

De heer Siquet (België) stelde het verslag voor van een bezoek dat op 10 juni 2011 werd 

gebracht aan het Crisiscentrum van de Belgische regering  in het kader van een studie over de 

uitwisseling van informatie en de samenwerking tussen de Nederlandse en de Belgische 

autoriteiten in geval van een nucleair ongeval.  Het werk zal worden voortgezet met een 

hoorzitting met de bevoegde Nederlandse autoriteiten; de situatie in het Groothertogdom 

Luxemburg was al het voorwerp van een studie in de Grote Regio. 

 

 

Grenscontroles 

De heer Dijkhoff (Nederland) stelde het verslag voor van een studiebezoek aan Zeebrugge op 

6 juni 2011 dat was gewijd aan de grenscontroles, de piraterij en de namaakgoederen. In 2010 

werden in Zeebrugge vijftig miljoen ton goederen verscheept. Goederen kunnen enkel naar de 

Verenigde Staten worden uitgevoerd wanneer ze geen enkel radioactief element bevatten. Het 

probleem is echter dat de controle minder streng is voor de goederen die in België worden 

ingevoerd. 

 

 

Btw-carrousels 

De heer Weekers, Nederlands staatssecretaris voor Financiën, gaf commentaar bij de strijd 

van de Nederlandse belastingdiensten tegen de btw-carrousels. Het is de bedoeling dat sneller 

tegen die fraude wordt opgetreden. De huidige wetgeving van de Europese Unie maakt het 

niet mogelijk een btw-nummer te weigeren. De heer Weekers is van oordeel dat de btw-

nummers overal op dezelfde manier moeten worden gecodeerd en dat de Beneluxlanden in 

Eurofisc het voortouw moeten nemen. De heer Tommelein (België) verheugde zich over de 

mogelijkheden die het nieuw Beneluxverdrag biedt met betrekking tot de coördinatie van de 

strijd tegen die fraude tussen de drie regeringen en beklemtoonde dat de toepassing van de 

bestaande wetten ter zake al tot uitstekende resultaten kan leiden. 

 

 

Aids 

De heer Roegiers (België) stelde het verslag voor over het aidsbeleid in de Benelux. Het 

Beneluxparlement nam eenparig een voorstel van aanbeveling in dat verband aan.  

Vaststellend dat het aantal besmettingen in de Benelux opnieuw toeneemt, wordt de 

regeringen van de drie landen gevraagd personen bij wie een seksueel overdraagbare 

aandoening of hepatitis C werd vastgesteld, te laten wijzen op het risico om te worden besmet 

met hiv, de achterstand inzake testen op hiv weg te werken, het internet te gebruiken en 

condooms ter beschikking te stellen. Nederland en België zouden, in navolging van 

Luxemburg, een nationaal actieplan voor de bestrijding van hiv moeten uitwerken, wat in 

België overleg tussen de federale overheid en de drie Gemeenschappen veronderstelt. Ten 

slotte wordt de drie regeringen ook gevraagd in het kader van het buitenlands beleid voorrang 

te verlenen aan de preventie van en de strijd tegen aids en in internationaal verband de nadruk 

te leggen op de kwetsbare bevolkingsgroepen. 

 

 

E. Coli-bacterie 

De heer Peters (Nederland) vestigde de aandacht op de voedselveiligheid in het algemeen en 

de E. Coli-bacterie in het bijzonder. In dat verband zal tegen de volgende zitting binnenkort 

een voorstel van aanbeveling worden uitgewerkt. 
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Olympische comités en sportbonden 

De heer Madrane (België) stelde het verslag voor van een hoorzitting met de Olympische 

comités van de drie Beneluxlanden die was gewijd aan de samenwerkingsstructuren voor die 

Olympische comités en de sportbonden. Tot op heden waren de contacten tussen de drie 

comités bilateraal en informeel. Een nauwere samenwerking zou op termijn de Benelux 

moeten versterken. 

 

 

Secretariaat-generaal 

Het Beneluxparlement benoemde tot slot zijn nieuwe secretaris-generaal, namelijk mevrouw 

Christine Bogaert die de heer Michiels vervangt. Zij oefende al het ambt uit van adjunct-

secretaris-generaal. De heer Jansoone zal haar vervangen. De begroting van het 

Beneluxparlement  voor 2012 zal dezelfde zijn als die van 2011. 

 

De volgende plenaire vergadering van het Beneluxparlement zal op 16 en 17 december 2011 

in Den Haag worden gehouden. 

 

 

 

 

 


